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Protokół Nr 61/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 24 listopada 2023 r.  

w godz. 10.30-11.30 w trybie zdalnym.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji – Agnieszka Buras  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad :  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2024r.     

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego.   

4. Przyjęcie informacji z przyznanych w 2023 roku stypendiach sportowych za szczególne 

osiągnięcia reprezentantów Województwa Świętokrzyskiego. 

5. Sprawy różne.      

Po otwarciu posiedzenia, Agnieszka Buras Przewodnicząca Komisji poprosiła o przesunięcie 

punktu 3 porządku obrad na początek, bez zmian w dalszej części. 

W tym miejscu Radny Maciej Gawin poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego wolnień pracowników UMWŚ i instytucjach podległych w ostatnim czasie.  

Przewodnicząca Komisji ogłosiła głosowanie nad wprowadzeniem dodatkowego punktu do 

porządku obrad w wyniku, którego punt został przyjęty na koniec posiedzenia.  

Ad. 1 

Zgodnie ze zmianą porządku obrad głos zabrała Małgorzata Niewczas-Sochadzka jako 

przedstawicielka Kancelarii Sejmiku, która wskazała, że projekt uchwały w sprawie wyboru 

opiekuna Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego jest inicjatywą 
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Przewodniczącego Sejmiku. Ponadto, zgodnie z art. 10b ust. 12 ustawy o samorządzie 

województwa, młodzieżowy sejmik może posiadać opiekuna, natomiast wyboru dokonuje 

sejmik województwa spośród kandydatów wskazanych przez młodzieżowy sejmik. Właśnie  

w tym miejscu padło nazwisko Zofii Mogielskiej wybranej jako kandydatka na opiekuna 

podczas IX sesji młodzieżowego sejmiku.  

Dalej Oskar Frydrych Przewodniczący młodzieżowego sejmiku poparł zgłoszony postulat  

i zrelacjonował przebieg sesji w tym zakresie, natomiast Wiceprzewodnicząca młodzieżowego 

sejmiku Amelia Rudnicka odczytała uchwałę w tej sprawie. 

Po wysłuchaniu rekomendacji, komisja w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Ad. 2 

Program Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2024r przedstawiła Elżbieta Korus, Dyrektor Regionalnego Ośrodka 

Polityki Społecznej, która w skrócie podała, że realizatorem programu są departamenty UMWŚ 

a łączna kwota programu na przyszły rok opiewa na kwotę 6 610 000 zł, zaś wzrost wartości 

programu wynosi 810 000 zł.  

Komisja poprzez głosowanie wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia do realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego  

z Organizacjami Pozarządowymi na 2024r.     

Ad. 3 

Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego Małgorzata Rudnicka 

przedstawiła zasady udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Dyrektor wskazała, że uchwała w tym zakresie 

już była przedstawiana, jednak poprzednia wersja wymagała dodatkowych uzgodnień, 

zwłaszcza z Urzędem Ochrony Praw Konsumentów i Konkurencji z powodu zapisów pomocy 

de minimis. Po wprowadzeniu uwag prezesa UOKiK departament złożył ponownie projekt 

uchwały.  

Komisja bez uwag przegłosowała pozytywną opinię do zgłoszonego projektu uchwały. 
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Ad. 4 

W zastępstwie za Dyrektora Piotra Kisiela, informację z przyznanych w 2023 roku stypendiach 

sportowych za szczególne osiągnięcia reprezentantów Województwa Świętokrzyskiego 

przedstawił kierownik Emil Krzmiński z oddziału sportu.  Kierownik podał, że na przestrzeni 

ostatnich 17 lat zasady przyznawania stypendiów były modyfikowane i dostosowywane do 

bieżących potrzeb. Ponadto, warto wspomnieć zdaniem kierownika, że ostatnio wpłynęło 91 

wniosków o przyznanie stypendium, zaś zarząd województwa przyznał 53 stypendia w tym dla 

32 mistrzów polski.  

Komisja bez uwag przyjęła informację.  

Radny Tadeusz Kowalczyk wyraził pogląd, że warto, aby stypendyści podkreślali związki  

z regionem świętokrzyskim.  

Ad. 5 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad, komisja przeszła do informacji  dotyczącej wolnień 

pracowników UMWŚ i w instytucjach podległych w ostatnim czasie.  

Odpowiedzi w tym zakresie udzielił Mariusz Bodo, Sekretarz Województwa 

Świętokrzyskiego, który podał, że w Muzeum Wsi Kieleckiej nie było zwolnień tylko sam 

dyrektor Sikora podał się do dymisji. 

Agnieszka Buras zapytała dlaczego w tym czasie została powołana p.o Dyrektora muzeum, 

skoro te obowiązki mógł przejąć zastępca czyli Pan Karyś. 

Sekretarz odpowiedział, że z uwagi na kandydowanie Pana Karysia na urząd posła, 

zrezygnowano z tego rozwiązania, aby w żaden sposób nie łączyć tych działań z kampanią 

polityczną. 

Dalej Radny Gawin zapytał, co z osobami, które brały udział w libacji w muzeum. 

Sekretarz odpowiedział, że zgodnie z prawem można ukarać pracownika za przewinienia ale  

w ciągu 30 dni od zdarzenia, natomiast proceder w muzeum miał miejsce w 2021 roku. Ponadto, 

wskazani pracownicy są obecnie w zupełnie innej jednostce i nie można ich ukazać za 

poprzednie miejsce pracy. 
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Przechodząc do zwolnień w UMWŚ Sekretarz podał, że w ciągu ostatnich trzech miesięcy 

zostało zwolnionych łącznie osiem osób, w tym trzy osoby z art. 52, dwie osoby za 

porozumieniem stron, i trzy likwidacja stanowiska pracy. 

W ramach wyjaśnień niefortunnego ukazania awizo z danymi osobowymi zwolnionego 

pracownika na profilu prywatnym on-line Sekretarza, zostało podane, że odbyło się to przez 

przypadek, zupełnie niechcąco i całe okazanie trwało kilka minut. Dodatkowo sprawa została 

zgłoszona do inspektora RODO UMWŚ. 

Dalej Radny Gawin zapytał o powód zwolnienia tych ośmiu osób. 

Sekretarz wyjaśnił, że w urzędzie pracuje dziewięćset osób i te zwolnienia nie są czymś 

niezwykłym na tle historii pracy urzędu. 

Na zakończenie Przewodnicząca Komisji zapytała, dlaczego osoba zwolniona, która miała 

wieloletni staż pracy w urzędzie nie została przesunięta na inne stanowisko. 

Sekretarz odpowiedział, że na podstawie audytu nie było takiej możliwości.  

Ad. 6 

Spraw różnych nie zgłoszono.  

 

 

      Przewodniczą Komisji  

                                                                                 Agnieszka Buras   

 

 

 

 

 Protokół sporządziła: Katarzyna Borek  


